
 

 
 

Bestuursverslag 2024 
Bestuurssamenstelling 
De samenstelling van het bestuur is als volgt: Ton van der Aar, voorzitter; Ton Overgaag, 
secretaris; Krijn de Graaf, penningmeester; Peter Blom, Fieke Kalkman en Anne-Ruth 
Leenman zijn bestuursleden. Vanuit Nieuwebrug is Yvonne Haneman reserve in het bestuur. 
 
Werkwijze binnen het bestuur 
Zoals een bestuur betaamt behartigt deze de belangen van de vereniging en in onze situatie de 
belangen van de bewoners van Vijfhuizen en Nieuwebrug. Dit kan het bestuur niet alleen en 
heeft hulp en vaak deskundigheid hierbij nodig. Daarom werkt het bestuur met werkgroepen. 
De leden van een werkgroep zijn wel gebonden aan het bestuur maar de groep hoeft niet uit 
bestuursleden te bestaan. Zo is het eenvoudiger om mensen te vinden die met een bepaalde 
kwaliteit in zo’n werkgroep willen gaan zitten. Zo is er de werkgroep Duurzaamheid. Deze 
werkgroep bestaat uit twee projectgroepen, één voor biodiversiteit/groen en één voor de 
duurzaamheid/ energietransitie. Daarnaast is er de werkgroep Verkeer, die de knelpunten van 
het steeds toenemende verkeer rond ons dorp aan de orde stelt. 
 
Werkgroep Duurzaamheid en Biodiversiteit  
De werkgroep is in 2024 zeer goed op stoom gekomen. Zowel op het gebied van de 
energietransitie als de Natuurtuin in Park Vijfhuizen. Voor beide onderwerpen is bij veel 
dorpsbewoners de interesse gewekt. Dit blijkt uit de grote opkomst bij de informatieavonden 
rond de energietransitie en de boomplantdag in de Natuurtuin in Park Vijfhuizen. 
 
Energietransitie 
Medio 2024 is samenwerking gezocht met Buurkracht, een organisatie die werkt op het 
terrein van samen met buren plannen ontwikkelen en uitvoeren. Er is gestart met een flyer 
actie voor een enquête over wat er in Vijfhuizen leeft met betrekking tot duurzaamheid. Het 
percentage ingevulde enquêtes was hoog, en een flink aantal dorpsgenoten heeft aangegeven 
mee te willen denken en mee te helpen. Op basis van de uitkomsten van de enquête is een 
avond belegd waarbij geïnventariseerd is welke onderwerpen als eerst aan bod zouden moeten 
komen. Dit heeft uiteindelijk geresulteerd in drie werkgroepen voor respectievelijk groene 
daken, warmtepompen en het gebruik van elektriciteit van eigen zonnepanelen. Het werk van 
de drie groepen is, in november en december, gepresenteerd in bijeenkomsten in het 
dorpshuis. Voor de groene daken was dit het geven van informatie over en een inkoopavond 
voor groene daken. Op de warmtepompavond is uitleg gegeven hoe deze werken. En konden 
belangstellenden met behulp van een website, met vragen over je huis en een beslisboom, 
bekijken wat er nodig is om een warmtepomp aan te schaffen. Rond het gebruik van eigen 
zonnepanelen was een spel ontwikkeld waarbij spelenderwijs werd uitgelegd hoe je de 
zonnepanelen optimaal kunt gebruiken. Voor alle avonden was de opkomst hoog, tussen 
dertig tot veertig personen. Uiteindelijk heeft dit geleid tot een grote groep Vijfhuizenaren, 
circa 170, die graag op de hoogte willen blijven van wat er speelt rond de energietransitie. 
 
Naast bovengenoemde werkzaamheden heeft de werkgroep ook regelmatig overleg gehad met 
de gemeente Haarlemmermeer over de energietransitie en de voortgang hiervan binnen de 
gemeente. 



Natuurtuin in Park Vijfhuizen 
Het inrichtingsplan “Ecologisch & Recreatiefplan Natuurtuin in Park Vijfhuizen” is eind 2023 
goed gekeurd door het bestuur van het Recreatieschap Spaarnwoude. Er is in 2024 gestart met 
de inrichting van ”onze Natuurtuin”. De eerste meidoornboompjes, gekregen van het 
Recreatieschap Spaarnwoude, zijn geplant in het vroege voorjaar. Ook is een begin gemaakt 
met de aanleg van de Zeeuwse haag en een takkenril. En de eerste boombank, gefinancierd 
door de VDV, is geplaatst in het park. Voor de aanleg van de boomgaard en de inrichting van 
terrein rond de paddenpoel is subsidie aangevraagd bij ‘Het Betrekken bij Groen Fonds’. De 
subsidie is toegekend en gebruikt voor de voor de beplanting van de Natuurtuin. In het begin 
van de zomer is de paddenpoel aangelegd. 
Tijdens het werkbezoek van het algemeen bestuur van het Recreatieschap Spaarnwoude is 
Natuurtuin officieel in gebruik genomen. De bestuursleden hebben samen met Vijfhuizense 
kinderen de fruitbomen geplant en de paddenpoel is ingewijd door het uitzetten van 
salamanders door de kinderen samen met de bestuursleden. 
In november is een boomplantdag georganiseerd, waarbij de sponsoren van de Natuurtuin een 
tweede tranche aan fruitbomen en notenbomen hebben geplant. Verder is de Zeeuwse haag 
rond de boomgaard verder uitgebreid. De duizend jonge boompjes, geoogst in de Groene 
Weelde samen met Meer Bomen Nu, zijn door de in groten getale opgekomen jonge en 
oudere Vijfhuizenaren met veel enthousiasme in de grond gezet. 
Gedurende het gehele jaar is een groep enthousiaste vrijwilligers op de laatste zondagmorgen 
van de maand aan de slag in het park. Gemiddeld zo’n tien à vijftien personen per zondag. De 
activiteiten varieerden van distelstrekken, grasmaaien, beplanten van de paddenpoel tot 
maken van een sponsor- en informatiebord. 
Ook de belangstelling voor de Natuurtuin in het dorp is hoog, circa 70 personen willen op de 
hoogte blijven van het wel en wee van de Natuurtuin. 
Voor de voortgang over de inrichting is het gehele jaar door regelmatig overleg geweest met 
het Recreatieschap Spaarnwoude. Deze overleggen waren constructief en hielpen de 
werkgroep met het uitvoeren van de plannen. 
 
Werkgroep Verkeer 
Terugdenkend op 2024 heeft de werkgroep voornamelijk gesproken over drie prioriteiten 
(Ringdijk, Spieringweg en Kromme Spieringweg) en daarover in contact proberen te komen 
met de diverse gemeentelijke instanties. Vorig jaar heeft de werkgroep erg geworsteld met het 
feit dat ze dacht zinvolle inbreng te geven, dat er naar werd geluisterd en dan te ervaren dat de 
inbreng niet was meegenomen in ontwerpen en / of besluiten. 
Daarom heeft de werkgroep dan ook in het 3e kwartaal veel gesproken over haar “bestaans-
reden” en hoe we zaken moesten aanpakken. Toen zijn we ook zelf meer gestructureerd te 
werk gegaan en zijn we vooral door de initiatieven rond de Spieringweg, in beter contact met 
de gemeente gekomen en hebben nu een basis gevonden voor goede contacten met de 
gemeente. 
 
Vaste overlegvormen 
Het bestuur is in 2024 10 maal in vergadering bijeen geweest. Door leden van het bestuur is 
ieder kwartaal overlegd met de gebiedsmanager Sjors van der Vlugt. Vijfhuizen met 
Nieuwebrug valt binnen het gebiedsgedeelte West, wat loopt door tot Lisserbroek. Daarnaast 
heeft de voorzitter en leden van het bestuur deelgenomen aan het overleg van dorps- en 
wijkraden met het college van Burgemeester en Wethouders dat twee maal per jaar 
plaatsvindt. Tot slot heeft de voorzitter een “voorzittersoverleg” met een aantal organisaties in 
het dorp, zoals OVV, DSOV, TVV en Feestweekcommissie.  



Volgens de statuten dient jaarlijks in het voorjaar een ALV gehouden te worden. De bestuur 
stukken hiervoor zijn via de site verspreid.  
 
Gebiedsoverleg 
Zoals genoemd hebben leden van het bestuur overleg met de gebiedsmanager. Deze zorgt 
voor het contact tussen de gemeentelijke organisatie en het bestuur van de dorpsvereniging. 
In dit overleg komen diverse onderwerpen aan de orde, die ons dorp raken, zowel sociaal 
maatschappelijk als verkeerstechnisch. Ook participatie en transparantie binnen de 
gemeentelijke organisatie is een duidelijk onderwerp in dit overleg. 
 
Jaarprijs 
Het is een traditie dat jaarlijks aan een persoon of organisatie die zich bijzonder heeft ingezet 
voor ons dorp de jaarprijs wordt uitgereikt. In het verslagjaar is de jaarprijs uitgereikt aan  
onze dorpsgenoot Erwin Groot van Le Grand Crue brouwerij. Erwin is erg actief met nieuwe 
initiatieven in ons dorp. Hij weet eigen bier te brouwen en tevens heeft hij een bittertje 
ontwikkeld met de in Vijfhuizen bekende naam Prikkertje. Hierbij is door bestuurslid Peter 
Blom een mooi aandenken gemaakt. 
 
Communicatie 
Communicatie is een belangrijk onderwerp geweest in de vergaderingen van het bestuur. Wij 
behartigen de belangen van de inwoners van ons dorp. Het is dus van belang op welke wijze 
we overleg plegen met de inwoners en hoe we hen informeren. Belangrijk middel hierbij is 
ons verenigingsblad, het magazine VIJFHUIZEN. Dit blad bevat enerzijds onderwerpen uit 
het bestuur van de vereniging, anderzijds wetenswaardigheden van wat er zoal in ons dorp 
plaatsvindt. Met de uitgave van het blad hoopt het bestuur de binding van de inwoners met het 
dorp blijvend te versterken. Verder heeft onze voorzitter het initiatief genomen voor een 
nieuwsbrief, die alleen digitaal verspreid wordt. Het voordeel van een nieuwsbrief is, dat we 
actuele informatie sneller naar onze leden kunnen sturen. Ook wordt steeds meer gebruik 
gemaakt van de site van de VDV en van Facebook. Tot slot wordt gedacht om de site 
Vijfhuizen online op te starten.  
 
Woningbouw in ons dorp 
Bij de hieronder genoemde projecten is  het bestuur van de VDV geïnformeerd of was zij 
betrokken bij overleg tussen ontwikkelaar en omwonenden. 
 
In het verslagjaar is het benzinestation aan de Drie Merenweg gerealiseerd. Gelijktijdig is de 
verstrekking aan de Vijfhuizerweg gestaakt. Dit pompstation zal gesloopt worden. De 
vrijkomende grond zal dan bestemd worden voor woningbouw. Peter Slot van de ontwikkel-
maatschappij Dos Hombres is de ontwikkelaar van het project genaamd Molensloot. Naast 
grondgebonden woningen zullen ook appartementen worden gebouwd. Peter is in overleg met 
de gemeente en in samenspraak met de toekomstige bewoners tot een definitief plan 
gekomen. 
 
Ook heeft Dos Hombres de intentie om op het terrein naast het Biervat (hoek D’Yserinckweg 
/ Vijfhuizerweg) een appartementengebouw te ontwikkelen. De realisatie zal naar 
verwachting in 2025 plaatsvinden.  
 
Even buiten ons dorp, maar sterk van invloed voor de verkeersafwikkeling is de nieuwbouw 
in Wickevoort nabij de Cruquius. Een project waar in de loop van een aantal jaren rond 800  



woningen verrijzen. De bouw is in 2020 gestart en in 2022 zijn de eerste woningen 
opgeleverd. De verdere ontwikkeling vordert snel. Voor Vijfhuizen is de verkeersafwikkeling 
op de Spieringweg van groot belang en de VDV heeft hier nadrukkelijk de aandacht van het 
gemeentebestuur voor gevraagd. De VDV heeft meerdere malen aan het gemeentebestuur 
aangegeven dat de Spieringweg, met name voor fietsers, gevaarlijk is. 
 
De wegen in en rond Vijfhuizen 
Grijs en groen of wel het onderhoud van de wegen en plantsoenen raakt alle inwoners van 
Vijfhuizen en is daarom steeds een actueel onderwerp, zowel in de ledenvergadering als in de 
bestuursvergaderingen.  
 
De Ringdijk, (bij ons de Vijfhuizer- en Cruquiusdijk) blijft een discussiepunt met de 
gemeente. De gemeente heeft weliswaar hiertoe een visie Ringdijk en Ringvaart Haarlemmer-
meer vastgesteld, maar onze zorg blijft het gedeelte van de Dijk rond ons dorp. Met name het 
laatste stuk nabij de woonboten, dat nog gerenoveerd moet worden en het te hard rijden op dit 
zelfde weggedeelte. Maar met name ook over het gedeelte binnen het dorp zijn onze wensen 
geuit. De intentie is om van het gedeelte binnen het dorp een fietsstraat te maken, zoals bij de 
school, waarbij de fiets duidelijker in beeld komt. Deze wens zal gehonoreerd worden en in 
2025 worden uitgevoerd 
Over de Dijk gesproken is het ons een zorg dat er op de Vijfhuizerdijk in Nieuwebrug er veel 
verkeer vanuit het industrieterrein de Liede komt en ook vaak veel te hard en agressief wordt 
gereden.  
 
Op dit moment is het erg rustig op de Vijfhuizer- en Cruquiusdijk door het één richting 
verkeer als gevolg van de nieuwbouw van de Cruquiusbrug, dat eind 2025 gerealiseerd zal 
zijn. 
 
Een ander aandachtspunt is de Kromme Spieringweg met name het he gedeelte buiten het 
dorp. De weg ligt er nu slecht bij doordat zowel WRK als PWN de waterleidingen moesten 
vernieuwen. Hierdoor zou er een reconstructie van de weg plaatsvinden. Echter er zijn 
wederom nutsbedrijven, die leidingen moeten leggen in de Kromme Spieringweg, waardoor 
de reconstructie is uitgesteld. Vooralsnog is te bescherming van de fietsers de belijning weer 
aangebracht.  
 
Zoals eerder gesteld hebben wij onze zorg uitgesproken over het steeds drukker wordende 
verkeer op de Spieringweg met name door de nieuwbouw van Wickevoort. Onze werkgroep 
verkeer heeft hier duidelijk een item van gemaakt en via een brief overleg met de wethouder 
gezocht. Ook heeft de werkgroep gezorgd voor een bewonersbijeenkomst. Want bewoners en 
kinderen zijn deels voor activiteiten georiënteerd op Vijfhuizen. Voor fietsers wordt het steeds 
gevaarlijker door het drukker wordende verkeer.. Daarnaast wordt de Spieringweg in ons dorp 
gevaarlijk door de vele verkeersbewegingen dicht bij elkaar, zoals ontsluiting van de 
Liniewal, de uitrit van de supermarkt en het brengparkje voor afval aldaar. Dit allemaal nabij 
de kruising met de Vijfhuizerweg. De aanpassing van het kruispunt van de Spieringweg en de 
Kruisweg was al in voorbereiding. Echter door onze initiatieven heeft de gemeente toegezegd 
de gehele Spieringweg te zullen aanpakken in nauw overleg met de bewoners en de ons 
bestuur. 
 
Grootschalige evenementen op het Floriade terrein en EXPO hal 
Al ruim tien jaar ervaren we de activiteiten van Mysteryland op de laatste zaterdag in 
augustus. Grote groepen jongeren uit heel het land en ver daar buiten beleven daar de dag van 



hun leven. In 2015 is gestart met een meerdaags festival met een mogelijkheid tot kamperen 
op de Plesmanhoek tot de mogelijkheid 25.000 gasten.  
Daarnaast wordt de EXPO hal en het park in de loop van het jaar ook gebruikt voor andere 
activiteiten, zoals de Libelleweek. Mud masters, Winter Garden. Ook vaak grootschalige 
activiteiten, die zijn gevolgen heeft voor het verkeer op de Drie Merenweg als aanvoerroute  
van het parkeerterrein van de EXPO. Maar hier is goed overleg tussen de verschillende 
partijen. O.a. hiervoor is er periodiek overleg met de directie van de EXPO, de gemeente en 
de VDV. 
 
Dorpshuis 
Het bestuur blijft het dorpshuis, vallende onder het beheer van Maatvast, een warm hart 
toedragen als centraal ontmoetingspunt van ons dorp. De beheerder van Maatvast is Carlo 
Seijsener. Naast de bestaande activiteiten, zoals het Bridgen, Derde Generatie en 
Grootmoeders maaltijd worden binnen het dorpshuis steeds activiteiten georganiseerd zoals 
de Voedselbank, Repair café, e.d. Ook is het initiatief genomen tot de bevrijdingsmaaltijd op 
5 mei, dat allengs gewaardeerd wordt en in 2025 zal worden herhaald.   
 
Sociaal maatschappelijk 
Een onderwerp dat ook steeds meer aandacht vraagt in ons bestuur. Genoemd is al het 
dorpshuis dat op dit vlak een goede functie heeft. Voor de jongeren is er een JOP gerealiseerd 
nabij de sportvelden. Echter door het ouder worden zijn er steeds weer andere jongeren die 
hier gebruik van maken en daardoor dit aandacht blijft houden. 
Verder was het bestuur in overleg met de schaak club om schaaktafels op het groene hart te 
realiseren. Dit initiatief hebben we in overleg met de schaak club moeten loslaten door te 
weinig belangstelling van schakers. 
Door de gemeente worden initiatieven genomen om eenzaamheid te bestrijden. Als VDV 
haken we daar graag op aan. Echter is blijft moeilijk deze doelgroep te bereiken. 
Verder zijn we in overleg met de directie van het Kunstfort om enerzijds het Kunstfort te 
promoten voor ons dorp, anderzijds onze bewoners te interesseren voor de culturele en kunst 
activiteiten van het Fort, maar dat heeft nog niet tot een bevredigend resultaat geleid. 
Tot slot willen we niet ongenoemd laten de huisvesting van dokter Terol. Een zaak, die  
voorshands haar eigen verantwoordelijkheid was, maar een goede voorziening van de eerste 
medische zorg in ons dorp is toch een dorpsbelang en zeker een zorg van het bestuur. De 
voorzitter van het bestuur heeft hierover diverse gesprekken gevoerd. Echter jammer genoeg 
is dokter Terol tot de conclusie moeten komen haar praktijk te sluiten. Hiervoor in de plaats 
gekomen is een nieuwe huisartsen praktijk in het Spaarne ziekenhuis te Hoofddorp. 
 
4 mei herdenking 
De jaarlijkse dodenherdenking op 4 mei is in ons dorp een traditie geworden. Na een stille 
tocht vanuit het dorpshuis naar het monument aan de Zijdewinde houdt een lid van de Raad of 
college een toespraak, waarna na 2 minuten stilte het Wilhelmus klinkt. Dit jaar hebben we dit 
uitgebreid met een aantal kinderen die een gedicht voorlazen. Binnen de school zijn de beste 
gedichten geselecteerd.  
 
Vijfhuizen en Schiphol 
Steeds is gesteld, dat Schiphol zijn maximum capaciteit van 500.000 vluchten per jaar nadert. 
Ook de openstelling van luchthaven Lelystad is nog steeds een discussiepunt. Hiermee blijft 
de luchtvaart een actueel thema voor Nederland en voor onze regio in het bijzonder. De 
vorige minister heeft weliswaar de maximum capaciteit op termijn teruggebracht tot 420.000 
vluchten. Echter minister Matlener heeft gemeend een maximum te stellen op 478.000 



vluchten. Dit ondanks klachten van omwonenden en de diverse milieu organisaties. De 
discussie hierover blijft nauw gevoerd worden. 
Vanuit het ministerie is een nieuwe bewoners-vertegenwoordiging gevormd en wel de 
Maatschappelijke Raad Schiphol (MRS). Naast experts en maatschappelijke partijen zijn de 
bewoners hier duidelijk in vertegenwoordigd. Onder de MRS vallen diverse clusters, voor 
iedere baan twee clusters, binnen- en buitengebied. In één van de clusters is ons bestuur 
vertegenwoordigd. Hiermee blijven we op de hoogte en hopen we toch nog enige invloed op 
de ontwikkelingen rond Schiphol te hebben.  
 
Organisatie oudejaarsborrel 
In samenwerking met de VDV, DSOV en Feestweek is het onderhand traditie dat de VDV de 
oudejaarsborrel organiseert op het dorpshart. In het verslagjaar hebben we hier toch weer 
invulling aan kunnen geven. Echter, mogelijk door een slechte promotie, was de 
belangstelling beperkt. 
 
Koningsdag, intocht Sinterklaas, Avondvierdaagse, Soos. MH17. 
Tot slot zijn er organisaties in ons dorp te noemen, die voor het dorp een specifieke activiteit 
invullen. Als voorbeeld noemen wij graag de invulling van Koningsdag, de intocht van 
Sinterklaas, Soos (nu geworden de 3e generatie) en het onderhoud van het MH17 monument 
en niet te vergeten de jaarlijkse feestweek. Activiteiten, die niet weg te denken zijn uit ons 
dorp. Het bestuur wil met deze voorbeelden alle organisaties in ons dorp bedanken voor hun 
inzet voor de bewoners van ons dorp. 
 
Bestuur VDV 


